
 

 

Ministeren 
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Finansudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 7. februar 2024 har udvalget efter ønske fra Ole Birk Olesen (LA) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 4 

Vil ministeren redegøre for, hvor mange af de 97,5 mio. kr., som man har brugt på 

ikke at anskaffe et nyt it-system, som vurderes at være spildt? 

 

Svar 

Som jeg redegør for i aktstykket, er der afholdt betydelige udgifter, uden at projek-

tet har resulteret i hel eller delvis anskaffelse af moderniserede systemer. Det er 

ikke tilfredsstillende. 

 

Når det er sagt har en række aktiviteter skabt værdi for det videre forløb. Det dæk-

ker både over aktiviteter, der har bidraget til en generel læring i forhold til et nyt sy-

stem, og aktiviteter, der har bidraget til at realisere tidlige gevinster.  

 

Det kan konkret konstateres, at der af de samlede projektudgifter på 97,5 mio. kr. 

er anvendt ca. 10 mio. kr. til overflytning af systemer til en ny platform. Denne in-

vestering er blevet aktiveret i henhold til de statslige regnskabsregler. 

 

Det kan endvidere konkret konstateres, at andre aktiverede projektudgifter på ca. 6 

mio. kr. straksafskrives i Uddannelses- og Forskningsstyrelsens årsregnskab for 

2023. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

20. februar 2024 
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Offentligt
Aktstk. 121 - endeligt svar på § 19 spørgsmål 4
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